
P ROTO K Ó Ł NrXXVI/2021 
z sesji Rady Gminy Świdwin 

odbytej w dniu 30 marca 2021 r. 

XXVI/2021 Sesja Rady Gminy Świdwin odbyła się  w Sali posiedzeń  Urzędu Miasta i Urzędu 
Gminy Swidwin oraz w sposób zdalny online za pomoc ą  środków porozumiewania si ę  na 
odległość . 

Godzina rozpoczęcia - 12.00 
Godzina zakończenia - 12.55 

Stan radnych .....................................14 
Obecnych na sesji 	 12 

Ad. 1. OTWARCIE SESJI I STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorz ądzie gminnym 
o godz. 12.00 otwarcia XXVI/2021 Sesji Rady Gminy Świdwin dokonał  Wiceprzewodniczący 
Rady Gminy Świdwm - Pan Krzysztof Kaszuba. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Świdwin powitał  radnych, sołtysów oraz 
zaproszonych gości: 
- Pana Kazimierza Lechockiego - Wójta Gminy Swidwin 
- Pana Tomasza Waszczyka - Zastępcę  Wójta Gminy Świdwin 
- Panią  Halinę  Czajkowską  - Sekretarz Gminy Swidwin 
- Panią  Renatę  Kamińską  - Skarbnik Gminy Swidwin 
- Pana Sebastiana Basiejko - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie; Kierownika Ref. O światy, 

Kultury, Sportu, Zdrowia i Promocji UG Świdwin 
- Pana Rafała Terleckiego - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie; Prezesa Gminnego Zak ładu 

Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Swidwinie 
- Panią  Sylwię  Żmudę-Kowalczyk - Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy 

w Klępczewie 
- Panią  Ewę  Kretowicz - Kierownik Gminnego O środka Pomocy Społecznej w Swidwiie 
- Panią  Martę  Jalowską  - Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej w Bierzwnicy 

Następnie Wiceprzewodniczący Rady dokonał  sprawdzenia obecno ści radnych. 
Na podstawie listy obecno ści Wiceprzewodniczący stwierdził  prawomocność  obrad. 

Lista obecno ści stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protoko łu. 

Radni uczestnicz ący w Sesji online: Halina Cybul, Antoni Giluk, Jan Kulikowski, Tomasz 
Makowski, Ryszard Paw/on/ca, Jaros ław Pisarczyk, Ewelina Pugacz, Robert Rozmus, Piotr 
Sieradzki, Agnieszka To/carska. 

Nieobecni radni: Tomasz Makowski (do godz. 12.08), Anna Olejniczak, Jaros ław Pisarczyk (do 
godz. 12.17), Iwona Piotrowicz. 



Ad. 2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poinformował, że protokół  z sesji 
Nr XXV/2021 z dnia 23.02.202 1 r. wy łożony był  do wglądu w Biurze Rady i do momentu 
rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne uwagi do protokołu. 
Radni w głosowaniu jawnym przyj ęli protokół  jednogłośnie, stosunkiem głosów „za" - 10. 

Ad. 3. PRZYJĘCIE WNIOSKÓW DO PORZĄDKU OBRAD 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poinformował , że porządek obrad podany 
był  w zaproszeniach na Sesj ę . 
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego porządku obrad i w głosowaniu jawnym przyj ęli 
porządek obrad jednogłośnie, stosunkiem głosów „za" - 10. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji. 
3. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 
4. Informacje Przewodniczących Komisji i Przewodniczącego Rady o pracach mi ędzy sesjami. 
S. Sprawozdanie Wójta z prac w okresie mi ędzy sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Czas dla samorządów. 
8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
9. Podjęcie uchwał : 

1) zmieniająca uchwałę  w sprawie okre ślenia wzoru deklaracji o wysoko ści opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie gminy Świdwin, 

2) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomo ści położonej w obrębie 
ewidencyjnym Bystrzyna, 

3) w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2021, 
4) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świdwin na lata 2021-2025. 

10. Wolne wnioski. 
11. Zakończenie. 

Ad. 4. INFORMACJE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI I PRZEWODNICZĄCEGO 
RADY O PRACACH MIĘDZY SESJAMI 

Pani Halina Cybul - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała, że w okresie 
międzysesyjnym Komisja Rewizyjna spotka ła się  dwukrotnie. Komisja dokona ła kontroli 
wydatków urzędu gminy za IV kwartał  2020 r. oraz jest w trakcie kontroli wydatków na 
oświetlenie za 2020 r. w porównaniu do 2019 r. 

Do sesji online dołączył  radny Tomasz Makowski (godz. 12.08) 

Pan Antoni GlIuk - Przewodniczący Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, Handlu, 
Usług, Bezrobocia i Opieki Społecznej poinformował, te komisja budżetowa swoje tematy 
omawiała na Komisji wspólnej tj. bezrobocie w gminie Świdwin oraz informacja z Powiatowego 
Urzędu Pracy i realizacja promocji za 2020 r. oraz plan promocji na 2021 r. 



Wiceprzewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poinformował, że w okresie 
międzysesyjnym Komisja Rolnictwa, Le śnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa i 
Przestrzegania Prawa odby ła się  12 marca br. Na posiedzeniu omówiono gospodarkę  odpadami 
na terenie Gminy Świdwin, podsumowano akcj ę  Zima 2020/2021, omówiono stan oraz plan 
napraw i budowy dróg i chodników, omówiono stan o świetlenia na terenie Gminy Swidwin. 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poinformował, że w okresie 
międzysesyjnym rada gminy obradowała na wspólnym posiedzeniu w dniu 22.03.2021 r., na 
którym omówiono temat bezrobocia w Gminie Świdwin oraz zapoznano si ę  z informacj ą  
Powiatowego Urzędu Pracy o aktywnych formach przeciwdzia łania bezrobociu w roku 2020 i 
2021, omówiono realizacj ę  promocji za 2020 r. i plan promocji gminy na 2021 r., zapoznano si ę  
ze sprawozdaniem za rok 2020 z dzia łalności Środowiskowego Domu Samopomocy „Razem 
Łatwiej" w Klępczewie oraz omówiono projekty uchwał  na dzisiejszą  sesj ę  Rady Gminy 
Świdwin. 

Ad. S. SPRAWOZDANIE WÓJTA Z PRAC W OKRESIE MI ĘDZY SESJAMI 

Informacj ę  z działalności w okresie między sesjami przedstawili: Pan Sebastian Basiejko - 
Kierownik Referatu O światy, Kultury, Sportu, Zdrowia i Promocji UG Swidwin oraz Wójt 
Gminy Świdwin Pan Kazimierz Lechocki. 

Pan Sebastian Basiejko - Kierownik Referatu Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i 
Promocji UG Świdwm przedstawi ł  informację  z dzia łalności Referatu w okresie mi ędzy 
sesjami: 

- organizacja dowozu uczniów do Zespo łu Placówek Specjalnych w Sławoborzu 
(uczniowie klas 0-3) oraz pensjonariuszy do ŚDS w Klępczewie 

- organizacja dowozu mieszkańców gminy Świdwin do punktów szczepień  na terenie 
powiatu świdwińskiego 

- bieżąca obsługa hali sportowej w Lekowie, świetlic gminnych 
- bieżąca realizacja i obsługa funduszy sołeckich 
- wprowadzono i złożono wnioski na granty so łeckie 2021 dla 12 sołectw (Smardzko, 

Kluczkowo, Niemierzyno, Rogalino, Berkanowo, Łąkowo, Stary Przybys ław, Bystrzyna, 
Lekowo, Cieszyno, Krosino, Cieszeniewo) 

- złożono wnioski do Powiatowego Urzędu Pracy o zwrot części kosztów poniesionych w 
związku z zatrudnieniem osób bezrobotnych 

- przygotowano sprawozdanie z realizacji zada ń  w zakresie osób ukaranych 
- bieżąca współpraca ze szkołami 
- złożono wniosek do Urzędu Wojewódzkiego w Szczecinie o refundacj ę  wydatków w 

związku z realizacj ą  zadania transport osób maj ących trudno ści w samodzielnym 
dotarciu do punktów szczepień  na Coyid 19 

- złożono poprawki do rozliczenia projektu zdalna szko ła + 
- złożono poprawki do wniosku o dofinansowanie zakupu busa z PFRON; wniosek zosta ł  

złożony na łączną  wartość  228.542,91 zł, z tego dofinansowanie 105.000,00 z ł  z PFRON 
oraz 102.844,31 zł  z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Srodowiska 

- złożono wniosek do Urzędu Wojewódzkiego w Szczecinie na dofinansowanie zadania w 
ramach programu wieloletniego Senior+ na lata 2021-2025, modu ł  II - zapewnienie 
funkcjonowania trzech klubów Seniora w Rogalinie, Krosinie i Cieszeniewie w roku 
2021; całkowita wartość  zadania na rok 2021 wynosi 203.004 zł, w tym dofinansowanie 
50%tj.: 10l.502 zł  
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Wójt Gminy Świdwin Pan Kazimierz Lechocki przedstawi ł  informacj ę  z działalno ści 
Referatu Rolnego, Ochrony środowiska i Gospodarki Komunalnej UG świdwin w okresie 
między sesjami: 

- dobiega końca remont lokalu mieszkalnego po łożonego w szkole podstawowej w 
Oparznie, który zgodnie z zasadami wynajmowania lokali wchodz ących w skład 
mieszkaniowego zasobu Gminy Świdwin z dniem 1 kwietnia 2021 r. przekazany zostanie 
w najem związany ze stosunkiem pracy nauczycielowi zatrudnionemu w tej placówce; 
usunięto także awarię  związaną  z instalacj ą  elektryczną  oraz c.o. w lokalu stanowi ącym 
własność  Gminy Świdwin oznaczonym nr 2111 w miejscowo ści Oparzno 

- w dniu 22 marca 2021 r. odby ły się  przetargi nieograniczone na sprzeda ż  działek 
budowlanych w Kluczkowie; zosta ły sprzedane dwie dzia łki; przetargi na dzia łki nr 
111/1 oraz 111/2 zakończyły się  wynikiem negatywnym z powodu braku uczestników; 
natomiast w przetargu na sprzeda ż  działek nr 11118 i 111/9 wzięło udział  odpowiednio 
jeden i trzech uczestników; ceny nabycia nieruchomo ści ukształtowały się  następująco: 
działka 111/8 - 24 450,00 z ł  plus należny podatek VAT; dzia łka 111/9 - 28 340,00 zł  
plus należny podatek VAT; podpisanie aktów notarialnych sprzeda ży ww. nieruchomości 
nastąpi w dniu 1 kwietnia 2021 r. 

- opublikowano wykaz na dzier żawę  do lat 3 części działki nr 88 o powierzchni ca łkowitej 
1,76 ha obrębie Przybysław; nieruchomo ść  przeznaczona jest na cele rolne; wykaz 
opublikowano do dnia 08.04.2021 r., po czym zawarta zostanie umowa dzier żawy z 
właścicielem nieruchomości sąsiedniej 

- ogłoszono ustny przetarg nieograniczony na dzier żawę  nieruchomości do lat 3 
oznaczonych jako dzia łka nr 37017 o powierzchni 0,50 ha po łożona w Rusinowie oraz 
działka nr 124/1 o powierzchni 0,2860 ha po łożona w Rogalinie; nieruchomo ści 
przeznaczone są  na cele rolne; wyłonienie dzierżawców nastąpi  w drodze przetargów 
ustnych nieograniczonych przeprowadzonych w dniu 26 kwietnia 2021 r. godzinie 10.00 
oraz 10.30 

- do dnia 01 marca 2021 r. referat rolny przyjmowa ł  wnioski dot. zwrotu producentom 
rolnym podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju nap ędowego wykorzystywanego 
do produkcji rolnej; wpłynęło w sumie 239 wniosków; wszyscy wnioskodawcy otrzymali 
już  decyzję  zawieraj ącą  informacj ę  o wysokości kwoty przysługującego im zwrotu oraz 
terminie i sposobie jego wyp łaty; Gmina świdwin w dniu 8 marca 2021 r. 
zawnioskowała do Urzędu Wojewódzkiego o dotacj ę  celową  w tym przedmiocie w 
wysokości 762.339,36 zł; wypłaty zwrotu podatku akcyzowego producentom rolnym 
będą  miały miejsce w dniu 30 kwietnia 2021 r. 

- w dniu 16 marca 2021 r. podano do publicznej wiadomo ści ogłoszenie w sprawie spisu 
inwentaryzacyjnego mienia podlegaj ącego komunalizacji obejmuj ącego nieruchomość  
położną  w Klępczewie, zgodnie z którym od dnia publikacji do dnia 15 kwietnia 2021 r. 
wyłożony jest do publicznego wglądu spis inwentaryzacyjny nieruchomo ści oznaczonej 
w ewidencji gruntów i budynków jako dzia łka nr 21167 o powierzchni 50,3536 ha 
położona w Klępczewie 

- w ramach podpisanego porozumienia mi ędzy Gminą  świdwin a Wojewódzkim 
Funduszem Ochrony Srodowiska w Szczecinie na bie żąco przyjmowane są  wnioski o 
dofinansowanie wymiany Źródła ciepła, modernizacji c.o. i termomodernizacji oraz 
świadczone jest doradztwo mieszkańcom Gminy Swidwin w zakresie ich prawidłowego 
wypełniania w ramach programu „Czyste powietrze" 

- prowadzone są  2 postępowania w sprawie wydania decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach dla przedsięwzięć  polegających na: 
- budowie jezdni dróg gminnych z betonowej kostki brukowej na dz. nr 92, 123 wraz z 

przebudową  skrzyżowań  z drogą  powiatową  nr 1074Z (dz. nr 41) w m. Rogalino 
- rozbudowie drogi wojewódzkiej nr 152 na odcinku Starogard - świdwin 
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- złożono wniosek do WFOŚiGW o dofinansowanie zadania polegaj ącego na usuwaniu 
barszczu Sosnowskiego z terenu gminy Swidwin - etap IV. Koszt zadania: 16.195,00 zł  
brutto, wnioskowana kwota dotacji: 12.146,25 z ł; wniosek został  zaakceptowany pod 
względem formalnym, aktualnie gmina oczekuje na decyzj ę  Zarządu 

- złożono ofertę  do Ministerstwa Rozwoju, Pracy i Technologii na konkurs —Azbest 2021; 
tytuł  zadania: Aktualizacja inwentaryzacji wyrobów zawieraj ących azbest wraz z 
warstwą  obrysów obiektów z przypisanymi do obiektu atrybutami: numerem dzia łki 
ewidencyjnej i numerem obrębu ewidencyjnego i wprowadzeniem tych danych do Bazy 
Azbestowej; kwota zadania 11.808,00 z ł; wnioskowana kwota dotacji 9.100,00 z ł; wyniki 
konkursu zostaną  ogłoszone do końca kwietnia 

- podjęto współpracę  ze Stowarzyszeniem „Przyjaciele Zwierz ąt", które będzie pomagać  
Gminie Swidwin w opiece nad psami bezdomnymi oraz kotami wolno żyjącymi z terenu 
gminy; niniejsza pomoc będzie polegać  głównie na: 
- dokarmianiu wolnożyjących kotów 
- transporcie zwierząt do lekarza weterynarii celem leczenia, sterylizacji i kastracji 
- udostępnianiu w miarę  możliwości domów tymczasowych i szukaniu domów 

adopcyjnych 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki przedstawi ł  informacj ę  z dzialalności na samodzielnych 
stanowiskach w okresie mi ędzy sesjami: 

Zadania realizowane na stanowisku Komendanta Stra ży Gminnej: 
- wyjaśniono 16 interwencji zgłoszonych przez mieszkańców gminy 
- podjęto 32 interwencje w łasne 
- nałożono 10 mandatów karnych 
- udzielono 22 pouczenia porządkowe 
- w 21 przypadkach zastosowano środek oddziaływania wychowawczego w postaci 

zwrócenia uwagi 
- ustalono sprawców zniszczenia wiaty przystankowej w miejscowo ści Przymiarki, która 

została wyremontowana przez rodziców 
- ujawniono 3 sprawców porzucenia odpadów na terenie gminy, którzy zostali przyk ładnie 

ukarani w postępowaniu mandatowym 
- wspólnie z dzielnicowym KPP w Świdwinie przeprowadzono: 

- 14 kontroli pod względem ładu i porządku na terenie nieruchomo ści oraz właściwej 
gospodarki odpadami; wystosowano 14 nakazów dotycz ących uprzątnięcia posesji 

- 2 kontrole pod względem spalania odpadów w piecu CO 
- 11 kontroli pod względem właściwej opieki nad zwierzęciem 
- 23 kontrole pod wzgl ędem złożenia zgodnej ze stanem faktycznym osób w deklaracji 

o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi; ujawniono 4 
nieprawidłowości 

- przeprowadzono Akcj ę  WIENIEC 2021, CZYSTE POBOCZE 2021 

Zadania realizowane na stanowisku ds. pozyskiwania funduszy unijnych 
- wysłano sprawozdanie z trwa łości projektu pn.: „Rozbudowa świetlicy wiejskiej wraz z 

wyposażeniem w Beitnie, Modernizacja i wyposa żenie świetlicy wiejskiej wraz z 
remontem gminnej drogi w Ząbrowie, Modernizacja oraz wyposażenie pomieszczenia 
świetlicy wraz z rozbudową  miejsca integracyjnego dla mieszka ńców w Starym 
Przybysławiu - w ramach Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy świdwin" 

- złożono drugi wniosek o płatność  dla projektu pn.: Zmniejszenie zagro żenia 



wykluczeniem spo łecznym ludności zamieszkującej miejscowość  Stary Przybys ław, 
poprzez uporządkowanie gospodarki ściekowej; do pierwszego wniosku o płatność  
złożono poprawki; wniosek został  zatwierdzony 

- wysłano sprawozdanie dla zako ńczonego zadania pn.: „Przebudowa drogi gminnej w m. 
Bierzwnica dz. nr 6, 69/2 i 218 Gmina Swidwin" 

- wysłano wniosek do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej o uzyskanie dofinansowania na „Zakup nowego samochodu typu „mikrobus" 
przystosowanego do przewozu osób niepe łnosprawnych" 

- wysłano poprawki do wniosku „Gminny Konkurs Kulinarny - Przepis na sukces II 
edycja", o dofinansowanie którego wnioskujemy w ramach Planu Dzia łania Krajowej 
Sieci Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020, plan operacyjny na lata 2020-2021 

Zadania realizowane na stanowisku ds. inwestycji i zamówie ń  publicznych: 
- trwaj ą  prace budowlane związane z budową  sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowo ści 

Stary Przybysław 
- podpisana została umowa na przygotowanie post ępowania w sprawie udzielenia 

zamówienia na sprzedaż  energii elektrycznej w ramach Gryfickiej Grupy Zakupowej 
- przygotowana zosta ła ankieta w ramach VI Aktualizacji Krajowego Programu 

Oczyszczania Scieków Komunalnych, która pozwoli na pozyskiwanie środków unijnych 
w perspektywie na lata 2021-2027 

- trwa postępowanie administracyjne w sprawie wydania decyzji o ustaleniu lokalizacji 
inwestycji celu publicznego dla następujących inwestycji planowanych do realizacji 
przez Gminę  Swidwin: 
- budowa nawierzchni drogi gminnej z betonowej kostki brukowej w miejscowo ści 

Rogalino 
- rozbiórka oraz budowa nowego obiektu inżynierskiego na rzece Redze 
- budowa sieci kanalizacji sanitarnej oraz wodoci ągowej dla projektowanego podziału 

działki nr 76/34 w miejscowo ści Krosino w ramach zabudowy jednorodzinnej 
- gmina oczekuje na montaż  układów pomiarowych dla urządzeń  przepompowni oraz 

oczyszczalni ścieków w miejscowości Bystrzyna 

Ad. 6. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 

Pani Bożena Wieczorek powiedziała, że zwrócili się  do niej mieszkańcy Cieszyna, którzy 
uważają, że są  pomijani w gminie. Dodała, że we wszystkich innych miejscowo ściach tworzy się  
m.in. kluby seniora, a Cieszyno jest pomijane. W miejscowo ści tej nie ma świetlicy, ani innego 
miejsca, gdzie mieszkańcy mogliby się  spotkać. Obecnie mieszkańcy dowiedzieli się , że będzie 
budowana nowa świetlica w Smardzku, które ju ż  świetlicę  posiada, więc poprosili by Wójt te ż  
wziął  pod uwagę  ich miejscowość . 
Następnie radna poinformowała, że mieszkańcy Klępczewa złożyli do niej petycj ę, która po 
zebraniu podpisów zostanie przekazana Wójtowi. Dotyczy ona rozpocz ęcia procedury 
oddzielenia świetlicy od ŚDS w Klępczewie. Mieszkańcy maj ą  dosyć  tego, że w innych 
miejscowościach seniorzy maj ą  kluby seniora czy świetlice, a om muszą  czekać  na jakąś  
konkretną  godzinę , żeby móc skorzystać  ze świetlicy. Zdarzały się  też  sytuacje, że seniorki 
mialy mieć  zajęcia jednak nie było gdzie ich odbyć  i były przekierowane na popołudniową  porę . 
Następna sprawa, którą  zgłosiła radna dotyczy przebudowy drogi nr 152. Mieszka ńcy 
Klępczewa poprosili, by nie usuwać  wioskowego krzyża, który znajduje się  przy rondzie w ciągu 
remontowanej drogi. Radna poprosi ła, że gdy będą  prowadzone rozmowy by mieć  na uwadze 
wniosek mieszkańców i wziąć  pod uwagę  możliwość  przesunięcia krzyża, a nie jego usunięcie. 
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Pan Ryszard Pawlonka podziękował  za naprawienie dachu i sufitu na świetlicy w Łąkowie, 
który przeciekał . 

Pan Krzysztof Kaszuba poprosił  o interwencję  do spółek wodnych, by przejrza ły kanał  
Przybysław od jeziora w kierunku Wsi Przybysław. Najprawdopodobniej kanał  jest zatkany, bo 
podniósł  się  poziom wody wjeziorze i w samym kanale okalaj ącym jezioro. 

Pani Halina Cybul zapytała, czy mieszkańcy Ząbrowa, Berkanowa i Kartlewa mog ą  liczyć  na 
jakieś  dojazdy w kierunku Swidwina, by mogli chociaż  dwa razy w tygodniu dojechać  i wrócić . 
Radna zapytała, czy jest na to jakaś  nadzieja? 

Ad. 7. CZAS DLA SAMORZĄDÓW 

Nie zgłoszono zapytań . 

Ad. 8. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiadając na zapytanie radnej Bo żeny Wieczorek 
powiedział, że nieprawdą  jest że miejscowość  Cieszyno jest pomijana. Na terenie gminy jest 41 
miejscowości, natomiast świetlic jest tylko 12. Nie ma wi ęc możliwości, by w każdej 
miejscowości wybudować  świetlicę . Świetlice są  w zasadzie w większości sołectw, jednak nie w 
każdym sołectwie jest świetlica. Gmina nie jest w stanie wybudowa ć  jeszcze dodatkowo 29 
świetlic w każdej miejscowości. Wójt stwierdzi ł, że jeżeli ktoś  chce skorzystać  z bogatej oferty 
proponowanej przez świetlice, to może dojechać . Można dojechać  też  do klubu seniora, jeżeli 
ktoś  chciałby z zaj ęć  skorzystać . Na pewno kluby seniora nie są  zorganizowane tylko dla 
mieszkańców danej miejscowo ści. Natomiast co do proponowanej świetlicy w Smardzku to 
nieprawdą  jest, że buduje się  świetlicę . Wójt powiedział, że gmina wystąpiła z wnioskiem do 
funduszu skierowanego dla gmin popegeerowskich o środki na budowę. A to jest bardzo daleka 
droga do budowy świetlicy. Wójt wspomniał, że z tych funduszy gmina wnioskowa ła o 
pozyskanie środków na uregulowanie gospodarki wodnej i ściekowej w miejscowości 
Klępczewo. Wójt poprosi ł, by nie traktować  tego, że Wójt nie chce i Cieszyno wykre śla, czy 
wystawia poza nawias. Doda ł, że równe szanse maj ą  wszystkie sołectwa i wszystkie 
miejscowości. 
Odnosząc się  do pomysłu rozdzielenia środowiskowego domu samopomocy i świetlicy Wójt 
wspomniał  o piśmie, które gmina otrzyma ła z urzędu wojewódzkiego, że działalność  SDS jest 
finansowana przez wojewodę. To wojewoda narzuca pewien reżim, pewne zasady które gmina 
musi przyjąć . Umowa, która zosta ła podpisana, która gwarantowa ła korzystanie w odpowiednich 
godzinach ze świetlicy jest respektowana. Natomiast z wymogów, które stawia urz ąd 
wojewódzki należy się  wywiązać. Wójt stwierdził, że na chwilę  obecną  nie może powiedzieć , że 
spełni interpelację  radnej. 
Odnosząc się  do przebudowy drogi wojewódzkiej Wójt stwierdzi ł , że to nie jest tak, że można 
drogę  przekierować  tam, gdzie się  chce. To są  prace projektowe i pewne zasady bezpiecze ństwa. 
Z gminą  nikt tego nie uzgadnia, a ewentualnie zwraca si ę  z prośbą  o możliwość  wej ścia na teren 
gminny. Natomiast jeżeli krzyż  znajduje się  w pasie drogi to zostanie przeniesiony na koszt 
wojewódzkiego zarządu dróg w inne miejsce. Na chwilę  obecną  trudno jest powiedzieć, czy w 
organizacji ruchu jest ten krzy ż  umiejscowiony, czy nie. Wójt powiedział, że nie jest za 
likwidacj ą  krzyża, natomiast wierzy w rozs ądek ludzi i gdy zaistnieje konieczno ść  jego 
przesunięcia to mieszkańcy miejscowości wyrażą  zgodę . 



Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiadając na prośbę  Pana Krzysztofa Kaszuby powiedział, 
że gmina wystąpi do spółki wodnej o rozwiązanie problemu, a informacja o rezultatach zostanie 
radnemu przekazana. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiadając na prośbę  Pani Haliny Cybul powiedzia ł, że 
temat dojazdów jest tematem, który bardzo cz ęsto się  powtarza. Doda ł , że ułatwiony jest trochę  
dojazd gdy funkcjonują  szkoły, a w tym momencie niestety one nie funkcjonuj ą. Gmina nie 
posiada swoich środków komunikacyjnych. Na chwil ę  obecną  gmina nie jest w stanie 
zabezpieczyć  dojazdu do Swidwina, chociaż  jakieś  rozmowy są  prowadzone, z tym że na pewno 
nie zakończą  się  do świąt. 

Ad. 9. PODJĘCIE UCHWAL 

1. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie okre ślenia wzoru deklaracji o wysoko ści 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie gminy Swidwin. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła uchwałę  zmieniającą  uchwałę  w 
sprawie określenia wzoru deklaracji o wysoko ści opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi na terenie gminy Swidwin (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu). 

Uchwała Nr XXVI/21012021 zmieniająca uchwałę  w sprawie okre ślenia wzoru deklaracji o 
wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie gminy Swidwin zosta ła 
przyjęta jednogłośnie 12 głosami „za" (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 3 do 
protokołu). 

2. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomo ści położonej w obrębie 
ewidencyjnym Bystrzyna. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła uchwałę  w sprawie wyrażenia zgody 
na nabycie nieruchomo ści położonej w obrębie ewidencyjnym Bystrzyna (tre ść  uchwały stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu). 

Uchwała Nr XXVI1211/2021 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomo ści położonej 
w obrębie ewidencyjnym Bystrzyna zosta ła przyj ęta głosami: „za" - 8 g łosów, „wstrzymuj ący 
się" —4 głosy (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

3. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2021. 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kamińska przedstawiła uchwałę  w sprawie dokonania zmian w 
budżecie gminy na rok 2021 (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 
Uchwała Nr XXVI/21212021 w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2021 
została przyjęta jednogłośnie 12 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 
7 do protokołu). 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świdwin na 
lata 2021-2025. 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kamińska przedstawiła uchwałę  w sprawie zmian Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Świdwin na lata 2021-2025 (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 8 
do protokołu). 



Uchwała Nr XXVI/2 13/2021 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Swidwin na lata 202 1-2025 zosta ła przyj ęta jednogłośnie 12 głosami „za" (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 

Ad. 10. WOLNE WNIOSKI 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poinformował, że w Klępezewie 
rozpocznie się  akcja sprzątania wiosennego i na pewno będzie sporo odpadów bio, dlatego po 
niedzieli zostanie wystawiony tam duży kontener na te odpady. Radny poprosi ł, by mieszkańcy 
nie wrzucali odpadów bio do ma łych kontenerów tylko do dużego oraz by solidnie je 
segregowali. Od sezonu wiosennego odpady b ędą  odbierane trzy razy w miesiącu. 
Następnie Wiceprzewodniczący zwrócił  się  do zmotoryzowanych by zwrócili szczególn ą  uwagę  
na zwierzynę  leśną, która w okresie wiosennym rozpoczyna swoj ą  migrację. Dodał, że nie 
wszystkie drogi są  oznakowane znakiem „uwaga zwierzyna le śna", więc należy szczególnie 
uważać  na drogach w porze porannej i wieczornej. Poinformowa ł, że zwróci się  do zarządu dróg 
o postawienie znaków na drodze Swidwin-Lobez, bo tam by ło najwięcej zdarzeń  ze zwierzyną . 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki poparł  apel Wiceprzewodniczącego Rady. Następnie z okazji 
zbliżających się  świąt Wielkanocnych z łożył  życzenia zdrowia, pogody ducha, radości, 
optymizmu oraz mokrego dyngusa. 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba w imieniu Przewodniczącej Rady Pani 
Anny Olejniczak, wszystkich radnych oraz w łasnym złożył  wszystkim mieszkańcom Gminy 
świdwin życzenia spokojnych i zdrowych Swiąt Wielkanocnych. 

Pan Ryszard Pawlonka złożył  życzenia zdrowych, spokojnych świąt i mokrego dyngusa całej 
radzie, sołectwu i mieszkańcom gminy. 

Ad. 11. ZAKOŃCZENIE 

W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia o godz. 12.55 Wiceprzewodniczący Rady 
Gminy Pan Krzysztof Kaszuba zamkn ął  obrady XXVI/2021 Sesji Rady Gminy świdwin. 
Płyta z nagraniem z sesji stanowi integralną  część  protokołu. 

Na tym protokó ł  zakończono. 

Wiceprzewod.i ąc ady 
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Załączniki: 
1) Lista obecności. 
2) Uchwała Nr XXVI12 I O/2021 zmieniaj ąca uchwałę  w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysoko ści 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie gminy świdwin. 
3) Imienny wykaz głosowania w sprawie zmiany uchwały w sprawie okre ślenia wzoru deklaracji o wysoko ści 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie gminy Swidwin. 
4) Uchwała Nr XXVI121 1/2021 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomo ści położonej w obrębie 

ewidencyjnym Bystrzyna. 
5) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomo ści położonej w obrębie 

ewidencyjnym Bystrzyna. 
6) Uchwała Nr XXVI/212/2021 w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2021. 
7) Imienny wykaz głosowania w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2021. 
8) Uchwała Nr XXVI/2 13/2021 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Swidwin na lata 

2021-2025. 
9) Imienny wykaz głosowania w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świdwin na lata 

2021-2025. 
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